
CONSELL EXECUTIU ORDINARI 
 Palma, 11 de desembre  de 2015 

 (Acta aprovada dia 22/01/2016) 

  

Lloc:    Sala d’actes de la FELIB 

Inici:   11.00 h 

Finalització :  14.00 h 

 

Assistents 

Joan Carles Verd Cirer, batle de Sencelles i president de la FELIB 

Domingo Bonnín Daniel, en representació d’Antoni Mir Llabrés, batle d’Alcúdia i vocal 

Maria Antònia Mulet Vich, batlessa d’Algaida i vocal 

Liniu Siquier Capó, batlessa de Búger i vocal 

Magdalena Solivellas Mairata, batlessa de Campanet i vocal 

Sebastià Sagreras Ballester, batle de Campos i vocal 

Andreu Isern Pol, batle de Consell i vocal 

Antoni Salas Roca, batle de Costitx i vocal 

Francisco J. Ametller Pons, batle d’Es Mercadal i vocal 

Josep Carreras Coll, batle de Ferreries i vocal 

Jaume Ferrer Ribas, president del Consell Insular de Formentera i vocal 

Antoni Aguiló Amengual, batle de Fornalutx 

Antoni Bennásar Pol, batle de Lloret de Vistalegre i vocal 

Bartomeu Moyà Ferragut, batle de Lloseta i vocal 

Pedro Rosselló Cerdà, batle de Manacor i vocal 

Guillem Villalonga Ramonell, batle de Mancor de la Vall i vocal 

Gabriel Ferrà Martorell, batle de Puigpunyent i vocal 

Biel Ferragut Mir, batle de Sa Pobla i vocal 

Joan Josep Ferrer Martínez, batle de Sant Antoni de Portmany i vocal 

Antoni Marí Marí, batle de Sant Joan de Labritja i vocal 

Albert Marí Planells, en representació de Josep Marí Ribas, batle de Sant Josep i vocal 

Llorenç Carretero Tudurí, regidor de l’Ajuntament de Sant Lluís i vocal 

Neus Serra Cañellas, secretària general FELIB 
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Absents 

Alfonso Luis Rodríguez Badal, batle de Calvià i vicepresident primer  

Vicent Marí Torres, batle de Santa Eulària del Riu i vicepresident segon  

Conxa Juanola Pons, batlessa de Maó i vicepresidenta tercera  

Misericòrdia Sugrañes Barenys, batlessa d’Alaior i vocal 

Rafel Fernández Mallol, batle de Capdepera i vocal 

Rafel Ruíz González, batle d’Eivissa i vocal 

Maria Ramon Salas, batlessa d’Esporles  

Llorenç Galmés Verger, batle de Santanyí i vocal 

Joan Rotger Seguí, batle de Selva i vocal 
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Us convoquem a la reunió del Consell Executiu que tindrà lloc a Palma, divendres, 11 

de desembre de 2015, a les 11.00 hores, a la seu de la FELIB , carrer del General Riera, 

111 de Palma, d'acord amb l'ordre del dia següent: 

 

• Aprovació de l’acta de dia 2 d’octubre de 2015 

• Presentació dels pressuposts de la CAIB a càrrec de la consellera d’Hisenda i 

Administracions Públiques 

• Implantació del sistema de videoconferència a la FELIB 

• Anàlisi principals aspectes de l’avantprojecte de la Llei de turisme sostenible 

• Presentació de l’Aula de Regidors (formació per a electes locals) 

• Presentació de la Guia pràctica per a nous regidors 

• Proposta signatura de conveni FELIB/UIB 

• Proposta Comissió Interna d’Urbanisme 

• Nomenaments membres comissions externes de la FELIB 

• Torn obert de paraula 

 
 
 
 
                                                                          

 

Joan Carles Verd Cirer 

President FELIB 
Palma, 3 de desembre de 2015 
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Desenvolupament de la sessió  

El president dóna la benvinguda a tots els assistents a la reunió del Consell Executiu, 

i comenta que, a manera de prova, s’estableix, durant tota la reunió, connexió per 

videoconferència amb el Consell Insular de Formentera, on es troba el senyor Jaume 

Ferrer, president del Consell Insular de Formentera.  

 

1. Aprovació de l’acta de dia 2 d’octubre de 2015 

El president demana la conformitat dels assistents per aprovar l’acta de la sessió 

anterior. S’aprova per assentiment dels assistents. 

 

2. Presentació dels pressuposts de la CAIB a càrrec  de la consellera d’Hisenda i 

Administracions Públiques 

Aquest punt es tractà el darrer de la reunió per motius d’agenda dels ponents. El 

senyor Joan Carrió, director general de Pressuposts de la Conselleria d’Hisenda i 

Administracions Públiques i la senyora Maria Antònia Truyols, directora gerent de 

l’Agència Tributària de les Illes Balears, feren una breu presentació dels pressuposts 

de la Comunitat Autònoma per a l’any 2016, comentant que tenen com a prioritat 

fonamental començar a restituir els drets bàsics, posant èmfasi en les polítiques 

socials. D’aquesta manera, comenten que els pressuposts generals són el resultat 

d’una anàlisi rigorosa de les necessitats de despesa i de les fonts de finançament a 

l’abast de la Comunitat Autònoma, anàlisi que ha donat lloc a la definició d’uns 

objectius essencials i a l’establiment d’unes prioritats entre aquests objectius a l’hora 

d’assignar els recursos.  

 

3. Implantació del sistema de videoconferènia a la FELIB 

El president comenta que la iniciativa d’incorporar el sistema de videoconferència és 

dels batles i batlesses de les altres illes, però també amb la intenció de la FELIB de 

poder potenciar la formació dels regidors i treballadors de tots els ajuntaments.  

Comenta que la FELIB ja ha fet una primera selecció de distintes empreses que han 

fet una presentació prèvia, i que l’empresa que es considera que dóna més solvència 

és Videoservices, que ens fa una breu demostració de com serien les comunicacions 

amb les altres illes. 

El president comenta que aquest servei té un cost mensual de 640 euros, que inclou 

un equipament a la federació, un altre a l’illa de Menorca i un tercer a l’illa d’Eivissa. 
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Comenta que Formentera ja disposa d’un equipament compatible, que avui està en 

funcionament a la sala. 

Continua explicant que fer ús de les instal·lacions que ens poden oferir altres 

institucions,  com la UIB o l’EBAP, suposa un cost bastant més elevat ja que demana 

un import de 150 euros per ús de sala, i que les instal·lacions a Menorca i a Eivissa, 

que actualment estan funcionant, ho fan mitjançant cridades RDSI, en les quals el 

cost del trànsit de les dades generades suposa una despesa d’uns 30 euros/hora.  

 

Exposa que es preveu que l’assistència a les reunions dels consells executius 

continuï sent presencial, per poder mantenir un punt de reunió, però que de forma 

puntual també es podrà fer per videoconferència. 

 

Pren la paraula la senyora Serra, secretària general de la FELIB, recalcant que el que 

és molt important és que allà on es decideixi ubicar l’aparell hi ha d’haver una línia 

independent per usar de manera exclusiva per a la videoconferència, per no tenir 

interferències.  

 

Després de tot un seguit de intervencions, s’acorda per unanimitat posar en marxa 

aquest servei de videoconferència a Mallorca, Menorca i Eivissa,  i  que siguin els 

propis batles i batlesses de cada una de les illes menors, els que assenyalin on 

creuen convenient instal·lar els equipaments.  

 

4. Anàlisi principals aspectes de l’avantprojecte d e la Llei de turisme sostenible 

Pren la paraula el senyor Bofill, assessor jurídic de la FELIB, per fer una breu 

explicació de l’estructura de l’Avantprojecte de llei de l’impost sobre estades 

turístiques, assenyalant la importància que es tracta d’un impost finalista, i  de les 

mesures per impulsar un turisme sostenible. 

 

El president assenyala que des de la FELIB s’han fet un seguit d’al·legacions per 

trametre a la Conselleria d’Hisenda i Administracions Públiques i que s’haurien 

d’enviar, a tot tardar, dilluns dia 14.  Dóna la paraula al senyor Bofill perquè en faci 

una breu exposició. 

 

El senyor Bofill exposa que, pel que fa als articles 19 i 20, preveuen crear un fons per 

a l’impuls del turisme sostenible, així com una comissió per elegir els projectes per 

finançar. Des de la FELIB se sol·licita que una tercera part dels recursos obtinguts en 

el fons es reservin, anualment, per finançar projectes presentats pels ajuntaments de 
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les Illes Balears, que es destinaran a les finalitats previstes en l’article 19.3 de 

l’avantprojecte esmentat, d’acord amb el caràcter finalista d’aquest impost. Comenta 

que aquesta petició troba la seva justificació en el fet de ser els ajuntaments, no 

només les administracions públiques més properes a la ciutadania i als visitants, sinó 

també pel fet de ser les que millor coneixen les possibilitats que té el seu paisatge, el 

seu medi natural rural i marí, el seu patrimoni històric i cultural i les infraestructures 

per assolir les finalitats que fixarà la futura llei.  

 

Continua explicant que la segona al·legació fa referència a l’elecció dels projectes 

que han de ser finançats amb càrrec a la quantitat reservada del Fons per a les 

entitats locals, i des de la FELIB se sol·licita que sigui la pròpia FELIB qui, d’acord 

amb el seu propi criteri, proposi  els projectes per executar pels diferents ajuntaments 

de les Illes Balears i comunicar-los a la Comissió d’Impuls del Turisme Sostenible 

perquè ela aprovi, com estableix l’article 20 de l’avantprojecte.  

 

El senyor Moyà, batle de Lloseta, comenta que des del seu ajuntament també es 

presenten unes al·legacions que es feren arribar a la FELIB. El president de la FELIB 

comenta que aquesta al·legació s’incorporarà a les que encara estan pendents 

d’enviar.  

 

5. Presentació de l’Aula de Regidors (formació per a electes locals) 

El president recorda que uns dels objectius bàsics d’aquesta legislatura és potenciar 

la formació dels regidors, i és per això que es preveu fer una Aula de Regidors, 

començant amb una jornada de benvinguda, per continuar amb tot un seguit de 

qüestions bàsiques per poder fer una tasca de qualitat, continuant amb altres 

jornades, conferències i tallers que es considerin d’utilitat. Alhora comenta que la 

FELIB treballa per poder habilitar-se com a entitat de formació la qual cosa permetria 

optar a distintes subvencions.  

Comenta que s’han mantingut diferents reunions amb la UIB i l’EBAP i que la previsió 

és poder oferir una formació paral·lela a les altres institucions, i que es té previst una 

primera jornada al mes de febrer del 2016.  

 

6. Presentació de la Guia Pràctica per a nous regid ors 

El president presenta el primer manual d’acolliment per a la incorporació dels nous 

càrrecs, adaptat del de la Diputació de Valladolid, fent-hi les adaptacions pertinents 

des del Departament Jurídic de la FELIB, i corregit pel senyor Andreu Avalí Blasco 

Esteve, Catedràtic de Dret Administratiu a la UIB. Comenta que aquesta publicació, 
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amb un cost inferior a dos euros per exemplar, es farà arribar a tots els regidors i 

secretaris de tots els ajuntaments.  

 

El senyor Moyà, batle de Lloseta, demana si el manual, actualitzat en tot moment, 

estarà accessible a la pàgina web de la FELIB. El president contesta que sí, que 

estarà accessible i actualitzat en tot moment.  

  

7. Proposta signatura de conveni FELIB/UIB 

El president exposa que aquest conveni marc es redactà la  legislatura passada, però 

que quedà pendent de signar, i que dóna la possibilitat d’anar signant altres convenis 

més concrets amb l’objectiu de desenvolupar programes de col·laboració, d’estudis 

conjunts i l’intercanvi i la cooperació en els camps de la docència, formació 

d’estudiants, d’electes, i membres de l’administració municipal, divulgació i 

investigació, en els termes que s’acordin de forma específica. S’acorda per 

unanimitat la firma del conveni. 

 

8. Proposta Comissió Interna d’Urbanisme 

El president comenta que des de l’Ajuntament de Lloseta se sol·licità la possibilitat de 

fer una jornada tècnica per clarificar els plantejaments urbanístics a Mallorca. 

Comenta que parlà amb la senyora Mercedes Garrido, consellera de Territori i 

Infraestructures del Consell de Mallorca, i s’acordà que quan s’hagin fet una sèrie de 

modificacions pendents s’organitzarà la jornada. 

Exposa la idea de crear una comissió interna d’urbanisme de caire tècnic, perquè els 

serveis jurídics de la FELIB puguin tenir un suport a l’hora de presentar al·legacions.  

 

El senyor Carretero, regidor de l’Ajuntament de Sant Lluís, comenta que la creació 

tècnica pot ser positiva, però que, realment, els que aproven les lleis són els polítics i 

que moltes vegades els mateixos que fan les normatives després no saben com 

s’han d’aplicar. 

 

El senyor Salas, batle de Costitx, puntualitza que, a més, no tots els municipis 

interpreten una mateixa  llei de la mateixa manera, i això és una gran incongruència.  

 

El senyor Ferrà, batle de Puigpunyent, pren la paraula i exposa que en temes 

d’urbanisme es necessita un pacte entre totes les administracions que hi tenen 

competències i que la FELIB ha de demanar de participar des d’un principi en 

l’elaboració de qualsevol normativa que tengui conseqüències en els municipis.  
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El senyor Carreras, batle de Ferreries, assenyala la importància que la FELIB sigui 

escoltada abans d’implantar qualsevol decret.  

 

El president indica que paral·lelament a la comissió tècnica també es pot crear una 

comissió política encarregada d’organitzar una sèrie d’entrevistes tant amb la 

presidenta del Govern balear com amb el president del Consell de Mallorca, per fer 

sentir la voluntat de la FELIB. 

 

 

 9. Nomenaments membres comissions externes de la F ELIB 

9.1 Consell Balear de la Funció Pública: 

 
TITULAR  
Nom i llinatges Aurora Jhardi Massanet, regidora, Ajuntament de Pal ma 
  
SUPLENT  
Nom i llinatges Verónica Arteta Arrue, directora general Funció Púb lica aj. 

Palma 
 

TITULAR  
Nom i llinatges Antoni Marí Marí, batle,  Ajuntament de Sant Joan d e Labritja 
  
SUPLENT  
Nom i llinatges Xisco Martorell Canals, batle, Ajuntament de Santa Eugènia 

 

TITULAR  
Nom i llinatges Llorenç Carretero Tudurí, regidor, Ajuntament de Sa nt Lluís 
  
SUPLENT  
Nom i llinatges Neus Serra Cañellas, secretària general de la FELIB  

 

TITULAR  
Nom i llinatges Paquita Ribas Ribas, regidora, Ajuntament de Sant J osep 

  
SUPLENT  
Nom i llinatges Pedro Bofill Contreras, assessor jurídic de la FELI B 
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9.2 Consell Balear de l’Aigua: 

TITULAR  
Nom i llinatges Josep Marí Ribas, batle, Ajuntament de Sant Josep d e sa 

Talaia 
  
SUPLENT  
Nom i llinatges Llorenç Carretero Tudurí, regidor, Ajuntament Sant Lluís 

 

9.3 Consell de Formació Professional: 

TITULAR  
Nom i llinatges Toni Salas Rocas, batle, Ajuntament de Costitx 
SUPLENT  
Nom i llinatges Margalida Garcies Simón, regidora, Ajuntament d’Alg aida 

 

9.4 Consell Rector del Institut Balear de la Dona: 

Titular 1  
Nom i llinatges Maria Antònia Mulet Vich, batlessa, Ajuntament d’Al gaida 
Suplent 1  
Nom i llinatges Guillem Villalonga Ramonell, batle, Mancor de la Va ll 
Titular 2 

Nom i llinatges Llorenç Carretero Tudurí, regidor, Ajuntament de Sa nt Lluís 
Suplent 2  
Nom i llinatges Neus Serra Cañellas, secretària general  de la FELI B 
Titular 3  
Nom i llinatges Liniu Siquier Capó, batlessa, Ajuntament de Búger 
Suplent 3  
Nom i llinatges Pedro Bofill Contreras, assessor  jurídic de la FEL IB 

 

9.5 Comissió de Coordinació dels Ens Territorials I lles Balears:  

TITULAR 1  
Nom i llinatges Antoni Marí Marí, batle, Ajuntament Sant Joan de La britja 
  
TITULAR 2  
Nom i llinatges Llorenç Carretero Tudurí, regidor, Ajuntament de Sa nt Lluís 
  
SUPLENT 1  
Nom i llinatges Neus Serra Cañellas, secretària general, FELIB 
  
SUPLENT 2  
Nom i llinatges Pedro Bofill Contreras, assessor jurídic, FELIB 

 

 

 

9.6 Consell Assessor de l’Energia: 

TITULAR  
Nom i llinatges Llorenç Carretero Tudurí, regidor,  Ajuntament de S ant Lluís 
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SUPLENT  
Nom i llinatges Juanjo Ferrer Martínez, regidor, Ajuntament de Sant  Antoni 

 

9.7 Consejo de Empadronamiento de les Illes Balears : 

TITULAR  
Nom i llinatges Antoni Marí Marí, batle, Ajuntament Sant Joan de La britja 

 

9.8 Ple de la Junta Autonòmica d’Activitats de les Illes Balears: 

TITULAR  
Nom i llinatges Sara Lobato, Sant Antoni de Portmany 

 

9.9 Consell Escolar Insular d’Eivissa 

Titular   
Nom i llinatges Maria  José Guisado Costa, regidora, Ajt. Sant Jose p de sa 

Talaia 
  
Suplent   
Nom i llinatges Albert Marí Planells, regidor, Ajt. Sant Josep de s a Talaia 

  

9.10 Ple de la Comissió d’Emergències 

TITULAR  
EIVISSA 

 

Nom i llinatges Juanjo Ferrer Martínez, regidor, Ajuntament de Sant  Antoni 
  
SUPLENT 
EIVISSA 

 

Nom i llinatges Aida Alcaraz Martínez, regidora, Ajuntament de Sant  Antoni 
 

9.11 Consell Assessor de l’Economia Social i del Co operativisme de les Illes 

Balears 

TITULAR  
Nom i llinatges Juanjo Ferrer Martínez, regidor, Ajuntament de Sant  Antoni 

 

 

10. Torn obert de paraula 

 

El senyor Carretero demana si les fitxes emplenades pels assistents de les 

comissions externes es poden veure des de la pàgina de la FELIB. La senyora Vich, 

del Departament de Coordinació de la FELIB, explica que a la pàgina web de la 

Federació hi ha una pestanya dedicada a batles i batlesses i que s’hi poden trobar 

totes les fitxes d’assistents. 
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El President comenta que la pàgina web de la FELIB ha quedat un poc desfasada i 

que s’hauria de fer una renovació per fer-la més interactiva.  

 

El senyor Marí, batle de Sant Joan de Labritja, comenta que hi ha molts de problemes 

per cobrir les places de policia local i demana si la FELIB sap si hi ha alguna previsió 

per part del Govern. El president comenta que creu que no es faran cursos ni sortiran 

places noves, però que es vol crear una opció de permuta entre municipis i policies.  

 

El senyor Moyà, batle de Lloseta, assenyala que també s’ha de tenir en compte que, 

per normativa de seguretat, s’han de cobrir tres o quatre torns al dia, amb dues 

persones a cada torn, i això suposa un cost molt elevat per als municipis.  

 

El president fa un resum de les conclusions extretes, i sense més assumptes per a 

tractar, el president aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta 

acta. 

 

 

 

La secretària general    Vist i plau 

                                                                El president 

 


